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البريد الألكتروني:  soma.elmogy@yahoo.com 
الهاتف: 01158055548
الدرجات العلمية التي تم الحصول عليها:
· بكالوريوس علوم (تخصص كيمياء)- جامعة الأزهر (2005) التقدير: إمتياز مع مرتبة الشرف.
· تمهيدي ماجستير- كلية العلوم- جامعة الأزهر (2007) التقدير : جيد جدا.
· الماجستير في الكيمياء الفيزيائية (2011)- كلية العلوم- جامعة الأزهر الشريف، عنوان الرسالة:
“إستخدام قش الأرز كمادة مالئة لإنتاج وتوصيف مواد بوليمرية جديدة ذو تطبيقات صناعية”

“Using Rice-Husk as a Filler for Production and Characterization of New Polymer-Composites having Industrial Applications”
· دكتوراة الفلسفة في العلوم (2015)- كلية العلوم- جامعة الأزهر الشريف، عنوان الرسالة:
"دراسة الخواص الفيزيقية والميكانيكية للبولي بروبيلين المخلوط بأنابيب الكربون النانونية"
“Study of the physico-mechanical properties of polypropylene filled with carbon naotubes”
التدرج الوظيفي:
· مساعد باحث بالمعهد القومي للمعايرة - معمل مترولوجيا وتكنولوجيا البوليمرات (إعتبارا من 10/5/2016).
· باحث مساعد بالمعهد القومي للمعايرة- معمل مترولوجيا وتكنولوجيا البوليمرات (إعتبارا من 11/7/2011).
· باحث بالمعهد القومي للمعايرة- معمل مترولوجيا وتكنولوجيا البوليمرات (إعتبارا من 1/11/2015). 
· أستاذ باحث مساعد بالمعهد القومي للمعايرة-  معمل مترولوجيا وتكنولوجيا البوليمرات (إعتبارا من 6/2021 ). 
الأبحاث المنشورة:
1. "Creep Behavior of Carbon Nanofillers/Polypropylene Composites", Middle East Journal of Applied Sciences 4(2): 425-435, (2014). 

2. "Effect of Carbon Nanofiller Amounts on the Electrical and Thermodynamic Properties of Polypropylene Nanocomposite", Current Science International, 3(3): 213-221, (2014). 

3. "Effect of Compatibilizing Agents on the Mechanical Property of Rice Husk Flour as Nano- Potential Filler in Polypropylene Biocomposite", Journal of Applied Polymer Science, Vol. 125, 1310–1317 (2012). 

4. "Processing of Polyurethane Nanocomposite Reinforced with nanosized Zinc Oxide: Effect on Mechanical and Acoustic Properties", Egypt. J. Chem. Vol. 62. , No. 2 pp. 333 - 341 (2019) 

5. "Radiation Crosslinking of Acrylic Rubber/Styrene Butadiene Rubber Blends Containing Polyfunctional Monomers", Radiation Physics and Chemistry, Apr 2019.
6. Effect of natural oil content and viscosity on the adhesion of nitrile rubber to polyester fabric, Samir N. Lawandy, Soma A. El Mogy*, Adhesion Science and Technology, Accepted Manuscript, published online 15 May, 2020.

7. Use of waste rubber and bionanofiller in preparation of rubber nanocomposites for friendly environmental flooring applications, Basma Kamal Saleh, Soma A. El Mogy*, Egyptian Journal of Chemistry, vol. 63, No.7, 2020.

8. Comparative Study of the Cure Characteristics and Mechanical Properties of Natural Rubber Filled With Different Calcium Carbonate Resources, Soma A. El Mogy*, N. A. Darwish, A. Awad, Journal of Vinyl and Additive Technology, Vol.26, No. 3, 2020.

9. Impact of Foaming Agent and Nanoparticle Fillers on the Properties of Irradiated Rubber, H. M. Eyssa, Soma A. El Mogy, H. A. Youssef, Radiochimica Acta, Accepted 2 Nov, 2020.

10. Bio-enveloping Inorganic Filler Based Eggshell Wastes for Enhancing the Properties of Natural Rubber Biocomposites, Hesham A. Z. Moustafa, Soma A. El Mogy, saber Ahmed Mohamed, Nabila A. Darwish, Anhar A. Abd El Megeed, Tire Science & Technology journal, Accepted 22 July, 2020.
11. Improvement of EPDM Properties Using Nanofiller Derived from Biogenic wastes, Soma A. El Mogy*, Anhar A. Abd El Megeed, International Journal of Science and Research, Accepted 1 Dec 2020.
12. Effect of Thermal Ageing on Mechanical and Optical Properties of Polystyrene, S.A. El Mogy*, S.A. Khodier, A.A. Abd El-Megeed, 13th Arab International Conference on Polymer Science and Technology, 22-26 October 2017, Sharm El-sheihk, Egypt.
13. Novel modification of styrene butadiene rubber/acrylic rubber blends to improve mechanical, dynamic mechanical, and swelling behavior for oil sealing applications. Polymers and polymer composites 2021 (accepted)

14. Effect of fiber coating on the mechanical performance, water absorption and biodegradability of sisal fiber/natural rubber composite. Polymer international 2021 (accepted)

15. Enhancement of aging resistance of EPDM rubber by natural rubber‐g‐N (4‐phenylenediamine) maleimide as a grafted antioxidant. Journal of Vinyl and Additive Technology 2021 (accepted)

الدورات التدريبية التي قمت بالتدريس بها:

· تدريب فريق من وزارة التجارة والصناعة الأثيوبية على إختبارات الجلود في دورة نظمها المعهد بالإشتراك مع منظمة UNIDO بمقر المعهد القومي للمعايرة عام 2012.
الدورات التدريبية التي إلتحقت بها:
· دورات تدريبية في الجودة:
1. إدارة المخاطر والفرص وفقا لمواصفة الأعتماد ISO/IEC 17025:2017، المعهد القومي للمعايرة، 24 ديسمبر 2018.
2. Awareness on the requirements of ISO/IEC 17025:2017, 8/8/2018.

3. المراجعة الداخلية وفقا لمواصفة الأعتماد ISO/IEC 17025:2017، المعهد القومي للمعايرة، 11-15 فبراير 2018.
4. Requirements of ISO/IEC 17025-2005, National Institute of Standards, 19-25/12/2016.
5. Quality control charts for calibration laboratories, National Institute of Standards, 31/1/2016 to 2/2/2016.

6. Intermediate calibration check, National Institute of Standards, 17,19,20/1/2016.

7. Method validation for calibration laboratories, National Institute of Standards, 28-29/12/2015.

8. Estimation of Uncertainty in Chemical Measurements, National Institute of Standards, 11-13/10/2011.

9. مقدمة في مواصفة الايزو 17025، المعهد القومي للمعايرة، 6-10/1/2008.
· دورات تدريبية على الأجهزة المعملية الخاصة بالبلاستيك والمطاط:
1. Training Course on GP HT-220, Agilent Technologies (AGITECH).

2. Operating Instructions on Hardness Tester and the Relevant Safety Instruction In Compliance With Machinery Directive 2006/42/EG, SADEX, 5rd June, 2017.

3. Operating Instructions on Hardness Calibrator and the Relevant Safety Instruction In Compliance With Machinery Directive 2006/42/EG, SADEX, 6rd June, 2017.
4. Operating Instructions on Melt Flow Index (MFI) and the Relevant Safety Instruction In Compliance With Machinery Directive 2006/42/EG, SADEX, 3rd June, 2017.

5. Operating Instructions on Z010/TH2A and the Relevant Safety Instruction In Compliance With Machinery Directive 2006/42/EG, SADEX, 3rd June, 2017.
· دورات تدريبية دولية:
1. "تقنيات وتطبيقات النانوتكنولوجي" : رابطة علوم وهندسة المواد والنانوتكنولوجي- فرع العراق، 22/6-9/7/2020.
2. "تقنيات وتطبيقات النانوتكنولوجي 2" : رابطة علوم وهندسة المواد والنانوتكنولوجي- فرع العراق، 14/7-23/7/2020.
3. "الكتابة الأكاديمية والنشر العالمي" : عمادة البحث العلمي، جامعة الملك خالد، المملكة العربية السعودية، 10-11/ يونيو2020.
4. "تحليل البيانات أحصائيا باستعمال برنامج SPSS : كلية الادارة والاقتصاد/ جامعة البصرة، العراق، 29-30/5/2020.
· دورات تدريبية محلية:
1. Application of EndNote, National Research Centre, Giza, Egypt, 26th November, 2018.

2. Training Schedule for Writing and Presentation of Scientific Papers, 1-5/ 1/ 2012.

3. Writing Proposal and Reports, National Research Centre, Giza, Egypt, 3-13/7/2011.

4. Nanoscience and Nanotechnology, Nanoscience and Nanotechnology unit Beni-Suef University, 5-7/April 2011.

المؤتمرات العلمية التي شاركت فيها:

1. 13th Arab International Conference on Polymer Science and Technology, 22-26 October 2017, Sharm El-sheihk, Egypt.
2. 1st Conference on New Trends in Packaging Materials, National Research Centre, Giza, Egypt, 1-2 October, 2019.
3. The Second Conference of A4bal Zewail Team, 14th March 2019, Egypt Public Library, Cairo, Egypt.
4. دور المرأة في العلوم في الدول النامية": 21 أبريل 2019 - المركز القومي للبحوث.

ورش العمل العلمية التي تم الألتحاق بها:    
1. Practical Steps to Apply in Research Projects (Selection, writing and Submission), 24/2/2020, Agricultural Research Center - Animal Reproduction Research Institute.
2. Practical Synthesis of Chitosan Nanoparticles, Naqaa Foundation for Scientific Research, Giza, Egypt, 29 June 2019.
3. Towards supporting the role of Woman in Science in Developing Countries, 21 April, 2019.
4. Energy and Water Challenges…Studies and Solutions, National Research Centre, 7/4/2019.
5. Nanotechnology for Sustainable Active Packaging: Synthesis, Characterization & Applications, National Research Centre, 25th June, 2018.
6. الملكية الفكرية وكيفية الأستفادة منها في تنمية مشروعك أو بحثك العلمي، أكاديمية البحث العلمي والتكنولوجيا، 28 نوفمبر 2019 .
7. "البحث العلمي والنشر ضمن مجلات قواعد البيانات العالمية": الجامعة المستنصرية، العراق، 26/4/2020.
8. "الطريق إلى البحث العلمي االرصين": وزارة التربية، محافظة كربلاء المقدسة، العراق، 6/6/2020.
9. "مقدمة في البحث العلمي": الجامعة التقنية الوسطى، العراق، 9/6/2020.
10. "النشر في المجلات العالمية": الجامعة التقنية الوسطى، العراق،  18/5/2020.
11. "إدارة المصادر بإستخدام برنامج Mendeley" : الجامعة التقنيةالوسطى، العراق، 24/4/2020. 
12. "تنظيم إدارة المراجع العلمية باستخدام Endnote" : الجامعة التقنية الوسطى، العراق، 27/4/2020.
13. "بوابة البحث Research Gate  التسجيل والاستخدام الامثل" : كلية الزراعة-جامعة سومر الموسومة، العراق، 18/6/2020.
14. "كيفية معرفة المجلات ودور النشر المفترسة" : الجامعة المستنصرية، العراق، 17/5/2020.
15. "كيف تكتب بحثا أو رسالة أو أطروحة في مناهج البحث العلمي" : كلية التربية الاساسية- جامعة ميسان، العراق، 21/5/2020.
16. "كيفية تقليل نسب الأحتيال في االبحث العلمي" : نقابة الأكاديميين العراقيين، العراق، 3/6/2020.
17. How to prepare your paper for publishing in refereed journal, جامعة الفرات الأوسط التقنية/ العراق، 6/6/2020.
18. How to get a Suitable and fast journal for your manuscript, university of KUFA, 29/4/2020.
19. Two Day Workshop on “Aligning Yourself to the publishing Process”, Elsevier, 24 July, 2020.
20. The use of EndNote Programme in inserting & coodration of references & scientific research, Middle Technical University, Iraq, 4/6/2020.
21. Data Types in Statistics, Al-Qasim Green University, Iraq, 5/4/2020.
22. Let’s get published, Emerald publishing, 1 July 2020.

23. Elsevier Modern Knowledge Cycle: Discover Elsevier Solutions on EKB, Egyptian Knowledge Bank, 3 May, 2020.

24. ProQuest Dissertations and Theses Global Database, 5 May, 2020.

25. EKB Training: Nano-how to accelerate your research with a nature Research Solution, 19 May 2020.

26. Essential Science Indicators & Journal Citation Reports, Web of Science Group, 19 April, 2020.

المشاركة في الأنشطة التي تربط البحوث العلمية ونتائجها بالمجتمع:
1) المشاركة في أعمال المعايرات والإختبارات التي تخدم قطاعي الصناعة والبحث العلمي. 
2) عضو الجمعية المصرية لعلوم البوليمرات والتكنولوجيا: منذ 2017.
3)  عضو الجمعية المصرية للعلوم والهندسة منذ 2019.
4) عضو شبكة نقاء الدولية لتقنية النانو: منذ 2018.
5) عضو جمعية المرأة في العلوم في الدول النامية – مصر: منذ 2019.
الأنشطة الأخرى:

· مدير جودة لمعمل مترولوجيا وتكنولوجيا البوليمرات: منذ أكتوبر 2016 حتى الأن.
· مراجع ببعض المجلات العلمية الدولية:

Journal of Vinyl and Additive Technology           


Composite Materials


Advances in Science, Technology and Engineering Systems Journal.

· رئاسة وعضوية اللجان لوضع المواصفات الفنية لشراء الأجهزة المختلفة: 
    رئيس لجنة وضع مواصفات أجهزة البويات.
    رئيس لجنة وضع مواصفات جهاز FTIR.
    رئيس لجنة فحص خلية التحميل.
    عضو لجنة فتح مظاريف مناقصة أجهزة البويات.
    عضو لجنة صيانة أجهزة معمل البوليمرات.
· إلقاء المحاضرات المتخصصة في الكيمياء (البوليمرات).
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